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TIME TO SAY GOODBYE 
 
Overview Überblick  
 
A reporter saves a polar bear in Canada from being shot - and realizes on his adventure-na-
turedocumentary that his modern lifestyle, climate change, and therefore himself are the real 
threat to polar bears - and that he can save much more than just this animal. For this film, a 
polar bear hunting licence was obtained - and not used. Otherwise, it would not have been 
possible to show the whole context of climate change, hunting, and the possibilities for each 
of us. Michel Abdollahi, a well-known German journalist produced this film independently and 
is passionate about nature conservation.  
 
Director Biography Michel Abdollahi 
 
Michel Abdollahi is a German-Iranian journalist, author, moderator and artist. Michel Abdol-
lahi was the protagonist of the documentary “Planet Without Apes“, which deals with the 
illegal trade of monkeys. The film premiered on November 4, 2020 at the “Lone Star Film Fes-
tival“ in Fort Worth, where it was recognized as the best documentary. In January 2021 it was 
awarded as best international documentary at the “Santa Monica Film Festival“. Since 2016 
Michel is hosting a late-night show called “Käpt’ns Dinner“ inside a museum submarine on 
German television. He became known for various television reports and talkshows. He won 
the “German TV Prize 2018“ for his documentary “Im Nazidorf“ from a racist radical village in 
northern Germany. He was awarded the “Gustaf-Gründgens Prize“ for his lifetime achieve-
ment. Michel Abdollahi was born in Iran in 1981. He came to Germany at the age of five. He 
studied law and Islamic sciences. He has the personal ambition to present the topics of species 
protection and climate change to young people in an entertaining way in order to make a 
change.  
 
Director’s Statement  
 
“We can change the world. We have to believe in it and work together to combat climate 
change and the extinction of species. That's what I want to show with this documentary. And: 
If even an idiot like me can learn it, the rest of the world can too!“ „Wir können die Welt 
verändern.  
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Überblick 
 
Ein Reporter rettet in Kanada einen Eisbären vor dem Abschuss - und merkt im Laufe seiner 
adventure-nature-documentary, dass sein westlicher Lebensstil, der Klimawandel und also er 
selbst das eigentliche Problem für den Eisbären ist - und dass er viel mehr retten kann als nur 
dieses Tier. Für diesen Film wurde eine Abschuss-Genehmigung für Eisbären erworben - und 
nicht genutzt. Anders wäre es nicht möglich gewesen, den Zusammenhang von Klimawandel, 
Jagd und den Möglichkeiten eines jeden von uns zu zeigen. Michel Abdollahi hat diesen Film 
in Eigenregie produziert und ist ein leidenschaftlicher Naturschützer.  
 
Biographie Michel Abdollahi 
 
Michel Abdollahi ist ein deutsch-iranischer Journalist, Autor, Moderator und Künstler. Michel 
Abdollahi war der Protagonist des Dokumentarfilms „Planet ohne Affen“, der sich mit dem 
illegalen Handel mit Affen beschäftigt. Der Film wurde am 4. November 2020 auf dem „Lone 
Star Film Festival“ in Fort Worth uraufgeführt, wo er als beste Dokumentation ausgezeichnet 
wurde. Im Januar 2021 wurde er auf dem „Santa Monica Film Festival“ als beste internationale 
Dokumentation ausgezeichnet. Im deutschen, öffentlich-rechtlichen Fernsehen moderiert er 
seit 2016 die Talkshow „Käpt'ns Dinner” aus einem Museums-U-Boot. Bekannt wurde er durch 
verschiedene Fernsehbeiträge und -shows. Für seine Dokumentation „Im Nazidorf“ aus einem 
rechtsradikalen Dorf in Norddeutschland gewann er den „Deutschen Fernsehpreis 2018“. Für 
seine Lebensleistung wurde er mit dem „Gustaf-Gründgens-Preis“ ausgezeichnet. Michel Ab-
dollahi wurde 1981 im Iran geboren. Im Alter von fünf Jahren kam er nach Deutschland. Er 
studierte Jura und Islamwissenschaften. Sein persönliches Anliegen ist es, jungen Menschen 
die Themen Artenschutz und Klimawandel auf unterhaltsame Weise näher zu bringen, um 
eine Verhaltensänderung zu erreichen.  
 
Zitat 
 
„Wir können die Welt verändern. Wir müssen daran glauben und zusammenarbeiten, um den 
Klimawandel und das Artensterben zu bekämpfen. Das möchte ich mit dieser Reportage zei-
gen. Und: Wenn selbst ein Idiot wie ich es lernen kann, kann es der Rest der Welt auch!“ 
 
 
 
 


